

SPEAKER OF THE PARLIAMENT OF FINLAND

Helsinki 13 March 2020

Dear Colleagues,

The Finnish Government announced today new measures, related to the containment of the COVID-19 virus.

In view of the situation, I believe that prudence dictates that the EU Speakers' Conference, scheduled for 17 – 19 May 2020 in Helsinki, should not take place as scheduled. Also in view of the uncertainty of the next months, I regretfully conclude that postponing the Conference to a later date this year is not a realistic option. We must resign ourselves to meeting again as the EU Speakers' Conference next year.

I very much regret having to take this decision at a time when joint European action is especially necessary. I believe, however, that in the current situation we must give precedence to our respective constitutional duties in our home countries.

Yours sincerely,



Matti Vanhanen

Helsinki 13 mars 2020

Chers collègues,

Le Gouvernement de la Finlande a annoncé aujourd’hui de nouvelles mesures pour le confinement du virus COVID-19.

Tenant compte de la situation, je pense que la prudence impose que la Conférence des Présidents des parlements de l’UE, prévue pour le 17- 19 mai 2020 ne devrait pas se tenir comme prévue. Également compte tenu de l’incertitude des prochains mois, je conclus avec regrets que le déplacement de la conférence au plus tard cet année n’est pas une option réaliste. Nous devons nous renoncer à nous réunir comme Conférence des Présidents des parlements de l’UE à l’année prochaine.

Je regrette profondément de devoir prendre cette décision au moment où l’action européenne commune est spécialement nécessaire. Cependant, je pense que dans la situation actuelle, nous devons donner la priorité à nos responsabilités constitutionnelles dans nos pays respectifs.

Bien cordialement,

A handwritten signature in blue ink that reads "Matti Vanhanen". The signature is fluid and cursive, with "Matti" on top and "Vanhelan" below it, though the latter part is less distinct.

Matti Vanhanen